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· K.O. Zwarte Piet 
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· -Re: sinterklaasintocht 14/11 
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Beste allen, 

Het heeft even op zich laten wachten omdat dit voor ons geen makkelijk besluit was. In de bijlage treft u onze 
reactie op het overleg van vanmorgen aan. 

Vriendelijke groeten, 
Namens Volendam Kan Het en Kick Out Zwarte Piet, - -- 

On Wed, Nov 10, 2021 at 11:38 AM. wrote: 

Dag, 

Allereerst: allen hartelijk dank voor de deelname aan ons gesprek gisteren en de bijdragen die jullie daarbij 
geleverd hebben. 

Zoals gisteren afgesproken vinden jullie hierbij (in de cc) de mailadressen van de deelnemers van gisteren. Het 
KOZP-document dat gisteren aangekondigd/besproken is kan daarnaartoe worden gemaild. 

Met vriendelijke groet, 

EDAM 
VOLENDAM 



vv van aer K.noopareer 1, lL:SL KN voienoam 

Postbus 180, 1130 AD Volendam 

T: (0299) 398 398 

www.edam-volendam.nl 
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Beste 

Naar aanleiding van ons gesprek van heden morgen hebben wij intern overleg gevoerd. Wij 
willen aan u en alle betrokkenen het volgende terugkoppelen. 

Allereerst willen wij vooropstellen dat wij uw inzet om het proces tot een goed einde te 
bewegen heel erg waarderen. Het is ons niet ontgaan dat u moeite doet om de verschillende 
partijen er samen uit te laten komen. Wij zijn ook aangenaam verrast over de positieve 
ontvangst van de Volendamse gemeenschap op het plan om een nieuwe koers te gaan 
varen met betrekking tot de intocht van Sinterklaas. Dat wij hierover verrast zijn heeft niet 
met een vooroordeel over Volendam te maken, maar meer met het feit dat wij de impressie 
van het comité kregen dat men nog niet klaar was voor verandering en dat wij' hier niet veel 
van moesten verwachten. Uit ervaringen elders in het land weten wij dat je vaker kan 
rekenen op de vrijwilligers dan op het comité zelf, als het erop aankomt. 

Het plan dat het comité tijdens onze eerste gesprek op dinsdag 9 november 2021 
presenteerde maakte veel bij ons los, in positieve zin. Wij snappen dan ook hèt 
enthousiasme van de vrijwilligers van het comité als reactie op het voorgestelde plan. 

Op 9 november 2021 kwamen wij binnen met een harde eis: in 2021 geen zwarte pieten 
meer in Volendam. Gaandeweg het gesprek en na het presenteren van dit plan besloten wij 
ter plekke om van die harde eis af te wijken en Volendam de kans te geven om binnen één 
jaar dit plan te realiseren. Wij hebben onze medewerking toegezegd om met het comité en 
de gemeente Volendam samen te werken om dit proces te laten slagen. Wij wilden van onze 
harde eis afstappen ook al wisten wij hoe zwaar, en terecht ook, het zou vallen bij ons team 
en onze achterban. Immers welke ouder kan zijn kind in de ogen kijken en zeggen: schat, je 
moet nog even wachten op een inclusief sinterklaasfeest, ze hebben er moeite mee. 
Desondanks wilden wij deze verantwoordelijkheid dragen om het proces een kans te geven. 

Het comité stapte het gesprek in met een plan. Een puik plan, noemde Jerry het tijdens het 
gesprek. Echter blijkt dat naast presenteren van dit plan er vanuit het comité kant geen 
beweging meer is om ons tegemoet te komen. Men wil zich niet committeren om binnen één 
jaar een inclusief feest voor alle kinderen te realiseren. 

Keer op keer is er beroep op ons gedaan om het proces een kans te geven. Hierop hebben 
wij gevraagd hoe lang jullie nodig denken te hebben om het plan te realiseren. Hierop wordt 
aangegeven dat er geen einddatum gegeven kan worden. Het kan snel gaan, het kan 2022 
zijn maar ook 2023 of 2024. Voor mensen die dagelijks met racisme geconfronteerd worden, 
is dit een onmenselijk antwoord. Als je eenmaal door hebt dat je medemens gediscrimineerd 
wordt en je hebt zo'n prachtig plan op tafel liggen, kun je de oplossing niet uitstellen. Het kan 
toch niet zo zijn dat wij een medicijn hebben tegen Covid, maar dit niet gebruiken, want er 
zijn mensen die niet geloven dat het bestaat of er moeite mee hebben? 

Op verzoek van een aantal inwoners zijn wij 2,5 jaar geleden al in Volendam ~eweest. Wij 
hebben toen een gesprek gevoerd met een lid van Groenlinks. Destijds hebben wij al een 
handreiking gedaan en aangegeven dat wij heel graag luistergesprekken wilden opzetten. 
Hier had de gemeente Volendam helaas geen oren naar. Volendam doet het namelijk op hun 
eigen manier. Na 10 jaar zwarte Piet is racisme campagne en de handreiking van bijna 3 jaar 
geleden is het voor ons onbegrijpelijk dat Volendam nog steeds niet in staat blijkt te zijn om 
zwarte Piet binnen één extra jaar uit te bannen en de kinderen en volwassenen in Volendam 
een Inclusief feest te bieden. 

Wij hebben ons meebewegen tijdens de gesprekken, wij zijn van de initiêle harde eis van 
'2021 geen zwarte pieten' afgeweken en hebben toegezegd samen te werken aan 



verandering. Wij hoopten zeer dat wij vanochtend, tijdens het gesprek, een reden kregen om 
de demonstratie te annuleren: demonstreren is het allerlaatste middel dat wij in willen zetten. 
Wij hoopten een constructief gesprek bij te wonen met verschillende partijen over Zwarte pijn 
maar het hele gesprek ging over hoe het is voor de Volendammer om zwarte Piet te moeten 
verliezen: het imago van Volendam in de media, heb meer begrip voor de Volendammer, het 
comité doet echt haar best, het is moeilijk voor ons etc. Geen één keer ging het gesprek over 
de gemeenschappen die last hebben van zwarte Piet-racisme en wat het doet met mensen 
die discriminatie ervaren te vragen om nog langer te lijden. 

Wij hebben naar allen aan tafel geluisterd. Wij zien dat mensen veel moeite hebben met dit 
dossier. Wij hebben gezien dat u partijen er probeert uit te laten komen en wij zien kansen. 
Helaas kansen die naar onze mening niet benut worden, omdat er geen einddatum, laat 
staan streefdatum is om zwarte Piet uit te bannen. Er is ons meermaals gevraagd om 
coulant en geduldig te zijn. Maar hoeveel kan er van ons gevraagd worden als wij de enigen 
in dit gesprek zijn geweest die hebben ingeleverd en Volendam tegemoet zijn gekomen in 
het proces naar verandering. 

Wij zitten bij verschillende gemeenten aan tafel. Wij kunnen ons niet permitteren dat 
gemeenten en intocht comités het idee gaan opvatten dat het oké is om zelf te bepalen 
wanneer je Piet ontdoet van het racisme waar vele generaties onder hebben geleden. Onze 
harde eis is altijd per direct afschaffen van zwarte Piet geweest. Alleen wanneer gemeenten 
al het proces hebben gestart en toezeggen om te veranderen binnen één jaar tijd, helpen en 
steunen wij hen bij de ingezette koers zodat de volgende intocht een inclusieve intocht kan 
zijn. Er is altijd ruimte om te groeien, om verandering door te voeren, echter hebben wij meer 
nodig om afstand te nemen van ons fundamentele recht om te demonstreren. 

Wij kunnen niet ons doel uit het oog verliezen. Ons doel is er altijd geweest en zal zijn een 
beter Nederland waar racisme geen kans maakt of op zijn minste niet getolereerd wordt. Een 
Nederland waar Artikel 1 van de grondwet wordt nageleefd. Een Nederland waar 
gelijkwaardigheid voor iedereen geldt. Een Nederland waar wij als maatschappij gezamenlijk 
aangeven dat er geen ruimte is voor racisme en discriminatie. Dat begint met het ontdoen 
van het landelijk symbool van racisme: zwarte Piet. 

Wij vertegenwoordigen met KOZP een grote groep mensen die helemaal klaar zijn met 
racistische intochten. Zij hebben hun vertrouwen aan ons gegeven om hen te 
vertegenwoordigen in gesprekken met de gemeenten. Wij zijn hen verantwoording 
verschuldigd dat wij bij elke stap die wij maken hun belangen voorop hebben staan en die 
van de gezamenlijke toekomst. Ook als dat betekent dat wij met een knoop in onze maag 
moeten gaan demonstreren omdat de gemeente waar zij wonen hen langer wil blootstellen 
aan racisme. 

Uit bovenstaande kunt u opmerken dat wij het betreuren dat Volendam geen toezegging kan 
geven om vanaf 2022 een inclusieve intocht te waarborgen. Helaas kunnen wij de door ons 
aangekondigde demonstratie daarom niet afzeggen. 

Met vriendelijke groet, 

Nam_~.ns Volend~n:! !(~an H~t en Kick Out Zwarte Piet, 


